

## إقرار

أتعهد أنا ١ مركز مهارات الوصول للتدريب بالالتزام بمبادئ حقوق الملكية الفكرية وحقوق النشر وعلى جميع القوانين واللوائح المعمول بها، والتزم بها التزاماً كاملاً المتبعة في الهيئة السعودية للملكية الفكرية وحماية حقوق النشر بغاية الدقة ، كما أنني سأحافظ على حقوق الغير والالتزام بحسن التعامل مع سائر المتدربين والعاملين بمركز مهارات الوصول للتدريب. وهذا إقرار مني بذلك.

## المقدمة:

موقع مركز مهارات الوصول للتدريب هو منصة إلكترونية تعرض كافة الأنشطة والفعاليات والبرامج التدريبية التي يُقدمها المركز. يجب استخدام هذا الموقع بما يخدم مصلحة الجمهور ويُحافظ على سمعة المركز وأفراده، دون التعرض لأيّة مساءلة قانونية. لذا، من الضروري الالتزام بسياسات النشر الموضحة في هذه الوثيقة.

## مسؤولية النشر:

على الأقسام والأشخاص المخولين استخدام الموقع وفقاً للغرض المحدد لهم، مع العلم أنّ أيّ محتوى ينشر تحت اسم المركز يُمثله رسمياً.

## حقوق الملكية والنشر:

يجب أن تكون المحتويات المنشورة على الموقع متوافقة مع حقوق النشر والسياسات المحددة من الجهات المختصة. يتوجب على الأقسام التأكد من عدم انتهاك حقوق الملكية الفكرية لأي محتويات مستعارة من مواقع أخرى قبل النشر.

## قواعد كتابة المحتوى:

المحتوى المنشور يجب أن يكون ملائماً وخالياً من

- اللغة النابية أو الهجومية أو العنصرية.

- الخروقات للقوانين أو العرف الاجتماعي.

- التعدي على خصوصية الأفراد.

- الاستخدام كمنندى لمناقشة أي جهات أو أشخاص آخرين أو تقديم شكاوى.

- أخطاء لغوية، مع التأكد من دقة وحدثة المعلومات.

## التغييرات وإخلاء المسؤولية:

يحتفظ المركز بحق تعديل المحتوى في أي وقت دون إنذار مسبق، ولا يضمن دقة المعلومات المنشورة بشكل مطلق.

## التغييرات على السياسة:

قد يتم تحديث هذه السياسة بين الحين والآخر للحفاظ على تطور الخدمات المقدمة. يعتبر استمرار استخدام الموقع بمثابة قبول لأيّ تعديلات مستقبلية.

## الإجراءات في حالة انتهاك حقوق الملكية الفكرية

### 1. الإبلاغ عن الانتهاك

- يجب على الأقسام المعنية أو أي طرف متضرر أن يقدم إبلاغاً فورياً عن أي اشتباه بانتهاك حقوق الملكية الفكرية، موضحاً التفاصيل الكاملة للمحتوى المعني.

### 2. التحقيق الأولي

- يتم تشكيل لجنة من قبل المركز للتحقيق في صحة الادعاءات، وتقوم هذه اللجنة بجمع كافة المعلومات والأدلة المتعلقة بالمحتوى المبلغ عنه.

### 3. تجميد المحتوى المخالف

- في حالة تأكيد وجود انتهاك، يتم تجميد أو إزالة المحتوى المخالف مؤقتاً من المنصة لمنع تفاقم الأضرار.

### 4. إشعار الطرف المنتهك

- يتم إرسال إشعار رسمي إلى الطرف الذي نشر المحتوى المخالف، يفيد بوجود شكوى ضده ويطلب منه تقديم دفاعه أو توضيحه خلال فترة زمنية محددة.

### 5. القرار النهائي والإجراءات اللازمة

- بناءً على الأدلة والتوضيحات المقدمة، تُقرّر اللجنة الإجراءات اللازمة، والتي قد تشمل استمرار تجميد المحتوى، إعادة نشره بعد التعديل، أو الحذف النهائي.

- في حالات الانتهاك الجسيم، قد يتم اتخاذ إجراءات تأديبية ضد الطرف المنتهك بما في ذلك الحظر المؤقت أو الدائم على استخدام المنصة.

### 6. التدابير الوقائية والتصحيحية

- يعمل المركز على تقديم دورات توعوية حول حقوق الملكية الفكرية للمستخدمين لتجنب تكرار مثل هذه الانتهاكات.

- يُمكن تعديل السياسات والإجراءات المتعلقة بالنشر على المنصة بناءً على الدروس المستفادة من الحوادث السابقة لضمان عدم تكرارها.

### 7. التوثيق والمراجعة

- يتم توثيق جميع الحوادث والإجراءات المتعلقة بانتهاكات حقوق الملكية الفكرية لمراجعتها في المستقبل وتحسين سياسات الحوكمة والإدارة.

بهذه الطريقة، يحرص المركز على حماية حقوق الملكية الفكرية والحفاظ على بيئة نشر آمنة ومحترمة للجميع.

هذه المبادئ ملزمة لجميع المستفيدين من خدمات المركز وجميع العاملين، وأي انتهاك لها قد يُؤدّي إلى تدابير تأديبية وفقاً للوائح الهيئة السعودية للملكية الفكرية.

**Declaration:**

Reach Skills Training Center pledges to adhere to the principles of intellectual property rights and copyrights, and to comply with all applicable laws and regulations, fully adhering to the procedures followed by the Saudi Authority for Intellectual Property and Copyright Protection with the utmost accuracy. Furthermore, I will uphold the rights of others and commit to dealing fairly with all trainees and staff at Reach Skills Training Center. This is my declaration thereof.

**Introduction:**

The website of Reach Skills Training Center is an online platform that showcases all activities, events, and training programs offered by the center. It is imperative to use this website in a manner that serves the interests of the public and preserves the reputation of the center and its members, without subjecting it to any legal accountability. Therefore, it is necessary to adhere to the publishing policies outlined in this document.

**Publishing Responsibility:**

It is the responsibility of the authorized departments and individuals to use the website according to their designated purpose, bearing in mind that any content published under the name of the center represents it officially.

**Intellectual Property and Copyright:**

The content published on the website must comply with copyright laws and policies specified by the relevant authorities. It is the responsibility of the departments to ensure that no intellectual property rights are infringed upon for any content borrowed from other websites before publishing.

**Content Writing Guidelines:**

Published content must be appropriate and free from:

- Profanity, offensive language, or racism.
- Violations of laws or social norms.
- Infringement upon individuals' privacy.
- Use as a platform to discuss or complain about other parties or individuals.
- Linguistic mistakes, ensuring the accuracy and currency of information.

**Changes and Disclaimer:**

The center reserves the right to modify content at any time without prior notice, and does not guarantee the absolute accuracy of the published information.

**Policy Changes:**

This policy may be updated from time to time to keep pace with the evolving services provided. Continued use of the website constitutes acceptance of any future modifications.

## **Procedures for Intellectual Property Rights Violations:**

### Reporting the Violation:

- Relevant departments or any affected party must immediately report any suspected infringement of intellectual property rights, providing full details of the concerned content.

### Initial Investigation:

- A committee is formed by the center to investigate the validity of the claims. This committee gathers all relevant information and evidence related to the reported content.

### Freezing the Violating Content:

- Upon confirmation of infringement, the violating content is temporarily frozen or removed from the platform to prevent further damages.

### Notifying the Violating Party:

- An official notification is sent to the party that published the violating content, informing them of the complaint against them and requesting their defense or clarification within a specified timeframe.

### Final Decision and Necessary Actions:

- Based on the evidence and explanations provided, the committee decides on the necessary actions, which may include continuing to freeze the content, republishing it after modification, or permanent deletion.
- In cases of severe violations, disciplinary actions may be taken against the violating party, including temporary or permanent banning from using the platform.

### Preventive and Corrective Measures:

- The center conducts awareness courses on intellectual property rights for users to avoid repeating such violations.
- Policies and procedures related to publishing on the platform may be amended based on lessons learned from previous incidents to ensure they are not repeated.

### Documentation and Review:

- All incidents and actions related to intellectual property rights violations are documented for future review and improvement of governance and management policies.

This approach demonstrates the center's commitment to protecting intellectual property rights and maintaining a safe and respectful publishing environment for everyone.

These principles are binding on all beneficiaries of the center's services and all employees, and any violation of them may result in disciplinary measures by the regulations of the Saudi Authority for Intellectual Property.